
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR XII/25 

XII sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 28 kwietnia 2025 r. 

  



PROTOKÓŁ NR XII/25 

XII sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 28 kwietnia 2025 r. 

XII sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 28 kwietnia 2025 r. 

o godz. 12:00 w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego 

w  Poznaniu , al.  Niepodległości 34. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana 

Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 35 Radnych Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

 Radny Paweł Owsianny przybliżył postać zmarłego Papieża Franciszka i poprosił 

o  uczczenie jego pamięci minutą ciszy. Radny Marek Sowa dodał, że zmarły Papież 

wielokrotnie mówił  o ochronie życia od poczęcia do naturalnej śmierci.  

Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad. 

 

PORZĄDEK OBRAD XII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2025 rok. /druk nr 1/ 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. /druk nr 2/ 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadania inwestycyjne z zakresu infrastruktury 
lekkoatletycznej, realizowane w 2025 roku w ramach Programu Lekkoatletycznego. /druk 
nr 3/ 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 



inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 8 
edycji Programu "Szatnia na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna)./druk nr 4/ 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Rogoźno na zadanie remontowe z zakresu 
infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 8 edycji Programu "Szatnia 
na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). /druk nr 5/ 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu Poznań na realizowane w 2025 roku zadanie 
inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej związanej z organizacją Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży w Sportach Letnich w 2025 roku (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). 
/druk nr 6/ 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 
inwestycyjne z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 7/ 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwalę Nr XI/227/25  Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
na zadania inwestycyjne z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). 
/druk nr 8/ 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 
Gminie Kościan. /druk nr 9/ 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na realizację 
przedsięwzięć w ramach VI edycji konkursu „Wielkopolskie Jadłodzielnie”. /druk nr 10/ 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Borek Wielkopolski – 
organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie. /druk nr 11/ 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Lisków – organizatorowi 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Swobodzie. /druk nr 12/ 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Mieścisko – organizatorowi 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. /druk nr 13/ 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Żerków – organizatorowi 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie. /druk nr 14/ 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Powiatowi Ostrzeszowskiemu – 
organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Książenicach. /druk nr 15/ 



19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy z Fundacją Dzieciom 
„Pomagaj” z siedzibą w Wolicy. /druk nr 16/ 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy z Fundacją im. Doktora 
Piotra Janaszka Podaj Dalej z siedzibą w Koninie. /druk nr 17/ 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy z Kaliskim Centrum 
Rehabilitacji Krystalska Spółka Jawna z siedzibą w Kaliszu. /druk nr 18/ 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na 
rzecz Gminy Wronki. /druk nr 19/ 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego w 2025 
roku pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu Województwa 
Wielkopolskiego na realizację wybranych zadań zgłoszonych w ramach Programu pn. 
„Wielkopolska przyjazna zwierzętom”. /druk nr 20/ 

24. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Cybiny w 
Poznaniu”. /druk nr 21/ 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Województwa Wielkopolskiego z Europejskiej 
Sieci Regionów Podmiejskich PURPLE (Peri-Urban Regions Platform Europe). /druk nr 22/ 

26. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 
Rawiczu. /druk nr 23/ 

27. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 
składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Ordynatora Oddziału Ginekologii Operacyjnej, Onkologicznej i Endoskopowej 
Wielkopolskiego Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie. /druk nr 24/ 

28. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 
przy Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Poznaniu. 
/druk nr 25/ 

29. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 
przy Centrum Rehabilitacji im. prof. Mieczysława Walczaka w Osiecznej. /druk nr 26/ 

30. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej działającej 
przy Wielkopolskim Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej - Curie w Poznaniu. /druk 
nr 27/  

31. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wielkopolskiemu Centrum Pulmonologii i 
Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza Zeylandów. /druk nr 28/ 

32. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania Statutu Wojewódzkiemu Urzędowi Pracy w 
Poznaniu. /druk nr 29/ 

33. Podjęcie uchwały w sprawie Oceny sytuacji na wielkopolskim rynku pracy i realizacji zadań 
w zakresie polityki rynku pracy w 2024 roku. /druk nr 30/ 

34. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na Wielkopolski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Poznaniu. /druk nr 31/ 



35. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na Wielkopolski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Poznaniu. /druk nr 32/ 

36. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 33/ 

37. Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych w Poznaniu, Lesznie, 
Kaliszu, Koninie i Pile. /druk nr 34/ 

38. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 35/ 

39. Interpelacje i zapytania radnych. 

40. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Dominik Szopa oraz Paweł Owsianny zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

 

Ad 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/167/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2025 rok. /druk nr 1/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 24, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 8. 

Uchwała nr XII/261/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/166/24 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 20 grudnia 2024 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2025 rok i lata następne. /druk nr 2/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 22, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 12. 

Uchwała nr XII/262/25 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429084800_uchwaanrxii26125.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429084800_uchwaanrxii26225.pdf


Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadania inwestycyjne z zakresu infrastruktury 
lekkoatletycznej, realizowane w 2025 roku w ramach Programu Lekkoatletycznego. /druk nr 
3/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/263/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 
inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 8 
edycji Programu "Szatnia na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna)./druk nr 4/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/264/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej Gminie Rogoźno na zadanie remontowe z zakresu 
infrastruktury sportowej, realizowane w 2025 roku w ramach 8 edycji Programu "Szatnia na 
Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). /druk nr 5/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/265/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej Miastu Poznań na realizowane w 2025 roku zadanie 
inwestycyjne z zakresu infrastruktury sportowej związanej z organizacją Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży w Sportach Letnich w 2025 roku (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). /druk 
nr 6/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082755_uchwaanrxii26325.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082756_uchwaanrxii26425.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082756_uchwaanrxii26525.pdf


Uchwała nr XII/266/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania 
inwestycyjne z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 7/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/267/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwalę Nr XI/227/25  Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na 
zadania inwestycyjne z zakresu infrastruktury turystycznej (dział 630 "Turystyka"). /druk nr 
8/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/268/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego 
Gminie Kościan. /druk nr 9/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/269/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na realizację 
przedsięwzięć w ramach VI edycji konkursu „Wielkopolskie Jadłodzielnie”. /druk nr 10/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082757_uchwaanrxii26625.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082757_uchwaanrxii26725.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082757_uchwaanrxii26825.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082758_uchwaanrxii26925.pdf


wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/270/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Borek Wielkopolski – 
organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Leonowie. /druk nr 11/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/271/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Lisków – organizatorowi 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Swobodzie. /druk nr 12/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 33, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/272/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Mieścisko – 
organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie. /druk nr 13/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/273/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Gminie Żerków – organizatorowi 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie. /druk nr 14/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082758_uchwaanrxii27025.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082759_uchwaanrxii27125.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082759_uchwaanrxii27225.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082759_uchwaanrxii27325.pdf


Uchwała nr XII/274/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej przez Województwo Wielkopolskie Powiatowi Ostrzeszowskiemu – 
organizatorowi Zakładu Aktywności Zawodowej w Książenicach. /druk nr 15/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/275/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy z Fundacją 
Dzieciom „Pomagaj” z siedzibą w Wolicy. /druk nr 16/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/276/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy z Fundacją im. 
Doktora Piotra Janaszka Podaj Dalej z siedzibą w Koninie. /druk nr 17/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/277/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy z Kaliskim 
Centrum Rehabilitacji Krystalska Spółka Jawna z siedzibą w Kaliszu. /druk nr 18/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/278/25 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082800_uchwaanrxii27425.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082800_uchwaanrxii27525.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2832252/pliki/20250429082801_uchwaanrxii27625.pdf
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Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości na rzecz Gminy Wronki. /druk nr 19/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/279/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego w 2025 
roku pomocy finansowej w formie dotacji celowej z budżetu Województwa Wielkopolskiego 
na realizację wybranych zadań zgłoszonych w ramach Programu pn. „Wielkopolska 
przyjazna zwierzętom”. /druk nr 20/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/280/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 24. Podjęcie uchwały w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu „Dolina Cybiny w 
Poznaniu”. /druk nr 21/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 1. 

Uchwała nr XII/281/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 25. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Województwa Wielkopolskiego z 
Europejskiej Sieci Regionów Podmiejskich PURPLE (Peri-Urban Regions Platform Europe). 
/druk nr 22/ 

Radny Adam Bogrycewicz wspomniał, że na komisjach mówił, iż Klub Prawa  
i Sprawiedliwości już w ubiegłym roku postulował o wyjście z tej organizacji. Stracono rok  
i pieniądze wpłacone w ramach składek. Na koniec dodał, że warto wsłuchiwać się w głos 
radnych Prawa i Sprawiedliwości. 

 Wicemarszałek Wojciech Jankowiak odpowiedział, że do tego przedsięwzięcia 
przystąpiono ponad 10 lat temu. Wtedy skupionych w nim było 18 regionów z różnych państw 
Europy. Dochodziło do wymiany doświadczeń związanych z odpowiednim 
zagospodarowaniem specyficznych terenów. Miało to charakter lobbingowy oraz 
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informacyjny w dziedzinie planowania przestrzennego. Z tych działań powstały wymierne 
korzyści, natomiast na przestrzeni lat ruch ten tracił swoją dynamikę. W ubiegłym roku były 
nadzieje, że nowe regiony przystąpią do tego przedsięwzięcia. Niestety tak się nie stało  
i obecnie pozostało tylko trzech członków. W związku z tym postanowiono z tej organizacji 
wystąpić. Kwestia finansowa również ma znaczenie, aczkolwiek nie są to duże pieniądze. 
Składka roczna wynosiła 4 tysiące euro.  

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/282/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 26. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 
Rawiczu. /druk nr 23/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/283/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 27. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do 
składu komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Ordynatora Oddziału Ginekologii Operacyjnej, Onkologicznej i Endoskopowej 
Wielkopolskiego Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie. /druk nr 24/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/284/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 28. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
działającej przy Specjalistycznym Zespole Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w 
Poznaniu. /druk nr 25/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 
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Uchwała nr XII/285/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 29. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
działającej przy Centrum Rehabilitacji im. prof. Mieczysława Walczaka w Osiecznej. /druk nr 
26/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/286/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 30. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
działającej przy Wielkopolskim Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej - Curie w 
Poznaniu. /druk nr 27/  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/287/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 31. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Wielkopolskiemu Centrum 
Pulmonologii i Torakochirurgii im. Eugenii i Janusza Zeylandów. /druk nr 28/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/288/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 32. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania Statutu Wojewódzkiemu Urzędowi Pracy w 
Poznaniu. /druk nr 29/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/289/25 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 33. Podjęcie uchwały w sprawie Oceny sytuacji na wielkopolskim rynku pracy i realizacji 
zadań w zakresie polityki rynku pracy w 2024 roku. /druk nr 30/ 

 Radny Wiesław Ratajczak zaznaczył, że z powodu zmiany terminu posiedzenia komisji 
nie mógł podzielić się swoimi spostrzeżeniami, dlatego zabrał głos na sesji. Wskazał, że polityka 
związana z bezrobociem realizowana jest głównie przez Powiatowe Urzędy Pracy. Zwrócił 
uwagę na dysproporcje. W przedstawionym opracowaniu w tabeli sąsiadują ze sobą powiat 
kępiński o jednym z najniższych stóp bezrobocia w kraju i powiat słupecki o wskaźniku 
wynoszącym aż 7,5%. Jeżeli chodzi o liczbę osób, które skorzystały z pomocy urzędów pracy 
to te dysproporcje są zastraszające. W powiecie słupeckim było to niespełna 200 osób, a w 
powiecie kępińskim, gdzie teoretycznie urzędy pracy powinny być mniej obciążone, zgłosiło 
się 798 osób, a z pomocy skorzystały 453 osoby. Podobny problem występuje w borykającym 
się z bezrobociem powiecie chodzieskim, gdzie niewielka liczba osób zgłosiła się do urzędu i 
została objęta wsparciem.  

 Radny Adam Bogrycewicz stwierdził, że sytuacja na wielkopolskim rynku pracy jest 
niepokojąca. Zwłaszcza jej przyszłość. Przytoczył przykłady z powiatu czarnkowsko-
trzcianeckiego. Tamtejszy zakład, który produkował wyposażenie dla okrętów już nie istnieje. 
Przetrwał wszystkie przemiany ustrojowe, natomiast po 1,5 roku rządów obecnej koalicji 
ogłosił upadłość. Z kolei duży zakład w Czarnkowie z branży drzewnej występuje o istotne 
zmniejszenie mocy zamówionej. Jeżeli obecna sytuacja na wielkopolskim rynku pracy bez 
wchodzenia w szczegóły jest dobra, o tyle widmo przyszłości jest bardzo niepokojące. Jako 
przykład podał ostatni post burmistrza Trzcianki na Facebooku. Wynikało z niego, że wiele firm 
zgłosiło się do dwóch przetargów na budowę dróg. Co więcej, oferty te były niższe niż 
planowane koszty inwestycji. Zdaniem mówcy pokazuje to, że rynek zaczyna się „bić o pracę”. 
W poprzednich latach, gdy realizowanych było wiele inwestycji publicznych, drogowych, 
wodno-kanalizacyjnych, oświatowych, kulturalnych wynikających ze wsparcia wszystkich 
jednostek samorządu terytorialnego był boom inwestycyjny. Dziś nie ma programów wsparcia 
dla samorządów. Firmy z branży drogowej już rezygnują z pracowników sezonowych i dalej 
będą tak robić. Istnieje ryzyko ograniczania stałych załóg. Podał także przykład dużego zakładu 
z branży wykonawstwa usług elektroenergetycznych w północnej Wielkopolsce. W czasie 
rządów Premiera Mateusza Morawieckiego przez długi okres nie mogli zrekrutować chętnych 
osób do pracy. Dziś, gdy podali ogłoszenie o pracę w ciągu doby wpłynęło 27 podań. Pokazuje 
to, że ludzie nie mają pracy i przedstawione w raporcie dane będą się pogarszać. Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego powinien czynić wszelkie starania w polityce 
proinwestycyjnej, aby jak największą część budżetu kierować na rynek wykonawczy, 
budowalny, inwestycyjny. Pozwoli to w wąskim zakresie wyręczać państwo polskie, które 
dzisiaj ponosi kapitulację w kwestii zamówień publicznych i rynku inwestycji publicznych. 

 Radny Piotr Trybek powiedział, że z perspektywy gospodarki rynek pracy jest kluczowy. 
Warto wrócić do roku 2020 kiedy rynek pracy w Polsce zderzył się z ogromnym problemem, 
czyli pandemią. Rząd Premiera Mateusza Morawieckiego podjął wtedy zdecydowane działania 
oraz tworzył różne instrumenty ratujące rynek pracy. Przy wykorzystaniu instrumentów 
finansowych, dziś mamy względnie stabilną sytuację. Wynika to z działań podejmowanych 
kilka lat temu. Teraz przyszedł czas na realizację zrównoważonego rozwoju poprzez inwestycje 
w sektorze publicznym. Dziś tych środków jest coraz mniej. Dzisiaj są kończone inwestycje 
z Polskiego Ładu i obecnie inwestycji jest znacznie mniej. Skoro dziś jest mnóstwo ofert  
i proponowane ceny są niższe, to sytuacja na rynku pracy jest dramatyczna. Radny  
wskazał, że w przedstawionym dokumencie nie znalazł informacji na tematu wpływu sztucznej 



inteligencji na rynek pracy, automatyzację procesów, cyfryzację. Jest tu rys historyczny, ale nie 
ma informacji co zamierzamy robić w przyszłości, aby odpowiednio rozwijać rynek pracy. 

 Wicemarszałek Wojciech Jankowiak zauważył, że mamy do czynienia z dwoma 
aspektami. Z jednej strony mamy bezrobocie rejestrowe, ale należy też wspomnieć o 
rzeczywistej sytuacji na rynku pracy. Bezrobocie rejestrowe w ostatnich latach oscyluje wokół 
48-50 tysięcy osób zarejestrowanych w urzędach pracy w województwie wielkopolskim. 
Niestety są powiaty, które od lat charakteryzują się wyższą stopą bezrobocia rejestrowego niż 
inne. Sejmik podjął uchwałę o dystrybucji środków z Funduszu Pracy na poszczególne powiaty 
i te, w których stopa bezrobocia jest najwyższa, są preferowane i otrzymują więcej środków 
na aktywne zwalczanie bezrobocia. W środowisku konińskim mamy Fundusz Sprawiedliwej 
Transformacji. Jest ogromny projekt za 250 mln zł „zatrudnienie po węglu”. W jego ramach 
jest możliwość zrekrutowania i przeszkolenia 2,5 tysiąca osób, które mogłyby uzyskać nowe 
kwalifikacje lub utworzenia nowych miejsc pracy. Obecnie rekrutacja do tego programu 
oscyluje w granicach 10% jego możliwości. Należy zastanowić się, gdzie jest przyczyna takiego 
stanu rzeczy. Zdaniem Wicemarszałka to kwestia mentalna i oczekiwania na rozwój 
wypadków. Z drugiej strony wielkopolski rynek pracy charakteryzuje się ogromnym 
niedoborem pracowników. W tej chwili wydano 90 tysięcy pozwoleń na pracę dla 
cudzoziemców. Radni mówili o upadłościach i nikt temu nie zaprzecza. Z drugiej strony mówca 
zwrócił uwagę, że mamy podmioty odnoszące sukces. Zapytał, czy przyczyną tego jest 
indywidualna postawa właścicieli firm, czy elementy wsparcia, polityka gospodarcza to szerszy 
temat do dyskusji. Wicemarszałek nie zgodził się ze stwierdzeniami, że brak wsparcia dla 
inwestycji samorządowych powoduje zakłócenia na rynku pracy. Jeżeli spojrzy się na 
dystrybucję środków z Unii Europejskiej to nie jest ona mniejsza niż w latach ubiegłych. 
Wicemarszałek nie chciał mówić jakie konsekwencje miał brak dostępu do środków z 
Krajowego Planu Odbudowy. Informacja ta jest przedstawiana nie tylko po to, aby pokazać 
sukces, nie ma prostych rozwiązań tej kwestii. Często wymagają one głębokiej refleksji. 

 Radny Marek Sowa wyraził zadowolenie, że obcokrajowcy chcą podejmować u nas 
pracę. Zapytał, czy posiadamy wiedzę na temat zgłaszających się do pracy nielegalnych 
uchodźców, a zwłaszcza osób cofanych do Polski z Niemiec.  

 Radny Adam Bogrycewicz zgodził się, że jest to wielowątkowy problem. Mówca 
stwierdził, że w kontekście środków unijnych to w programach regionalnych dzięki 
negocjacjom Premiera Mateusza Morawieckiego są one porównywalne z latami ubiegłymi. 
Zaznaczył też, że była ogromna pula środków rządowych i tutaj jest realny spadek. Mieliśmy 
sytuację, że rynek pracy należał do pracownika i brakowało rąk do pracy, a teraz niestety 
zaczyna się to zmieniać. Mówca uważa, że w pierwszej kolejności należy stawiać na 
automatyzację, dofinansowywać przedsięwzięcia, które wspierają myśl techniczną, a dopiero 
w drugiej kolejności sięgać po pracowników zagranicznych. 

Radny Piotr Trybek uzupełnił swoją poprzednią wypowiedź. Zwrócił uwagę, że środki z 
programu Polski Ład były bezzwrotne. Dziś sytuacja jest odwrotna. Wielomilionowe zwrotne 
pożyczki to nie to samo. Tamte programy były „szyte na miarę”, a nie ogromne jednostkowe 
projekty. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak w kontekście pytania radnego Marka Sowy 
odpowiedział, że w sprawie nielegalnego zatrudnienia nie może nic powiedzieć, ponieważ nie 
ma informacji na ten temat. Dodał też, że nie widział uchodźców przerzucanych do nas przez 



Niemców. Zaznaczył, że wspieranie polskiej gospodarki, przedsiębiorców w dziedzinie 
automatyzacji i innowacji ma obecnie miejsce.  

Wicemarszałek zwrócił uwagę na dwa ważne programy wspierające firmy, które 
prowadzą badania, rozwijają nowe technologie i wdrażają innowacje. Pierwszy z nich to 
program regionalny, konkretnie Priorytet 1 oraz Priorytet 10. Drugi to program ogólnokrajowy 
o nazwie FEnIKS, który również oferuje pomoc finansową dla tego typu przedsięwzięć. Mówca 
wyraźnie zaznaczył, że nie chce wdawać się w dyskusje, czy za poprzedniej władzy było lepiej. 
Są to truizmy i dywagacje nie uzyskujące potwierdzenia. 

Radny Marek Sowa odpowiedział, że widział w telewizji uchodźców przerzucanych do 
Polski przez Niemców. Wystarczy oglądać odpowiednie widomości. 

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 24, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 11. 

Uchwała nr XII/290/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 34. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na Wielkopolski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Poznaniu. /druk nr 31/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 34, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/291/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 35. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na Wielkopolski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Poznaniu. /druk nr 32/ 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/292/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 36. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 33/ 

 Radna Justyna Pankowska poprosiła o dopisanie do Komisji Kultury Fizycznej i Sportu. 
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Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35, 

przeciw: 0, 

wstrzymujących: 0. 

Uchwała nr XII/293/25 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 37. Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych w Poznaniu, 
Lesznie, Kaliszu, Koninie i Pile. /druk nr 34/ 

Radni zapoznali się z informacją. 

 

Ad 38. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w 
okresie pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. /druk nr 35/ 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

Ad 39. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelacje w następujących sprawach: 

 lepszego nadzoru nad inwestycjami drogowymi Województwa Wielkopolskiego 

 zakupu programu dla Kancelarii Sejmiku do pisania protokołów z nagrań 

Mówca nawiązał także do swojej interpelacji w sprawie potencjalnych nieprawidłowości przy 

wyłanianiu beneficjentów konkursu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych lub znajdujących się 

na terenie województwa wielkopolskiego w 2025 roku. Radny poruszał tam temat zamiany w 

składzie zespołu radnego Prawa i Sprawiedliwości na radnego Koalicji Obywatelskiej. 

Wcześniej do składu innego zespołu został dopuszczony radny opozycji. Zdaniem radnego 

właśnie tak należy działać, aby w takich zespołach byli reprezentowani także radni opozycji. 

Dzięki temu zachowujemy transparentność i przejrzystość działania. 

 

Radny Marek Sowa złożył interpelacje w następujących sprawach: 

 podjęcia stanowczych działań Zarządu Województwa Wielkopolskiego i Dyrekcji 

Szpitala dotyczących przywrócenia oddziału neurologicznego w Wojewódzkim Szpitalu 

Wielospecjalistycznym im. dr Jana Jonstona w Lesznie 

 rewitalizacji linii kolejowej nr 360 Leszno – Gostyń i możliwość przedłużenia prac o 

odcinek Gostyń – Piaski 
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Radny Filip Żelazny nawiązał do swojej ostatniej interpelacji w sprawie działań Województwa 

Wielkopolskiego wobec beatyfikacji Czcigodnego Sługi Bożego ks. Stanisława Streicha. Radny 

pytał w jaki sposób samorząd województwa będzie chciał upamiętnić tę osobę. Otrzymał 

bardzo skromną odpowiedź, dlatego zwrócił uwagę, że może warto jednak zainteresować się 

tym tematem. Poprosił, aby rozważyć godne upamiętnienie ks. Stanisława Streicha. 

 

Radny Łukasz Grabowski złożył interpelację w sprawie realizowanego w 2025 roku przez 

Oddział Wojewódzki ZOSP RP im. gen. Stanisława Taczaka, we współpracy z Samorządem 

Województwa Wielkopolskiego, projektu zakupu specjalistycznego sprzętu dla jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych 

 

Ad 40. Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska zamknęła XII Sesję Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego VII kadencji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził: 

Patryk Szczechowiak 
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